青岛科技大学本科交流生校内外课程匹配表
	交流学院

College
	传播与动漫学院
Communication and Animation College
	对方学校名称
University
	中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University

	可匹配课程 Courses Matching

	序号
	青岛科技大学
Qingdao University of Science and Technology
	中田纳西州立大学

(Middle Tennessee State University)

	
	课程（组）名称
course
	课程性质
quality
	学时

hours
	学分
credit
	课程（组）名称
	课程性质
	学时
	学分

	1
	B15040310传播社会学A
Communication Sociology A
	学科基础课required
	48
	3 
	JOUR4210大众传播与社会
Mass Communication and Society
	必修


	
	3 

	2
	B1504000新闻理论与实务
Theory and Practice of Journalism
	学科基础课
required 
	48
	3 
	JOUR3090：新闻报道
Reporting
	必修
	
	4 

	3
	B15022500广告调查与效果评估
Evaluation and research of advertising
	限选课（广告策划与创意方向）
Elective (ad planning and creative)
	48
	3 
	JOUR4660：媒介研究科学方法论
Scientific Approaches to Media
	必修
	
	3

	4
	B15040700广告媒体策划
Advertising media planning
	限选课（广告策划与创意方向
Elective (ad planning and creative)
	32
	2
	EMC2500：新媒体传播调研
Survey of New Media Communication
	选修
	
	3

	5
	B15021500广告经营管理
Advertising management and administration
	限选课（广告策划与创意方向
Elective (ad planning and creative)
	48
	3
	EMC4430 大众媒体管理
Electronic Media Management
	选修
	
	3

	6
	B15011020平面广告设计B
Photographic design B
	任选课
elective
	48
	3
	EMC4610：平面媒体的视觉传达
	选修
	
	3

	7
	B13015600中外广告法规
Laws and regulation of China and foreign advertising
	限选课（广告策划与创意方向
Elective (ad planning and creative)
	32
	2
	EMC4250 大众传媒法规
Mass Media Law
	必修
	
	3

	8
	B15020300市场营销学
marketing
	专业基础课
required
	48
	3
	JOUR4660：媒介研究科学方法论
Scientific Approaches to Media
	选修
	
	3

	9
	B15021110公关理论与实务 A
Public relations: theory and practice A
	专业课
required
	48
	3
	JOUR4780：媒体与市场
Media and Markets
	选修
	
	3

	10
	B15022500广告调查与效果评估
Evaluation and research on advertising
	限选课（广告策划与创意方向
Elective (ad planning and creative)
	48
	3
	EMC4660 大众媒介的科学研究方法论
Scientific Approaches to Media
	必修
	
	3

	11
	B15011400数字摄像
Digital photography
	限选课（影视广告设计与制作方向）
Elective ( TV commercial producing )
	48
	3
	EMC1050：数码摄影基础
Basic Digital Photography and Imaging
	必修
	
	3

	12
	B15073000主题创作
Theme creation
	限选课（影视广告设计与制作方向）
Elective ( TV commercial producing )
	48
	2
	EMC3131：影像创作概论
Introduction to Studio Video Production
	选修
	
	3

	13
	B15073100多媒体编辑软件实训
Multimedia editing software training
	限选课（影视广告设计与制作方向）
Elective ( TV commercial producing )
	48
	3
	EMC3320：数字合成入门
Introduction to Digital Compositing
	必修
	
	3

	14
	B15022600影视广告剧本创作
Television ads script writing
	限选课（影视广告设计与制作方向）
Elective ( TV commercial producing )
	32

	2
	EMC4020：高级剧本写作
Advanced Scriptwriting
	选修
	
	3

	15
	B15072500短片创作
Short film creating
	限选课（影视广告设计与制作方向）
Elective ( TV commercial producing )
	32
	2
	EMC3210：视觉媒体应用
New Media Video Applications
	选修
	
	3

	16
	B15040210新闻采访与写作A
News gathering and writing A
	专业基础课
required
	64
	4
	JOUR2710:媒体写作
Media Writing
	必修
	
	3

	17
	B15040210新闻采访与写作A
News gathering and writing A
	专业基础课
required
	64
	4
	JOUR3090： 新闻报道
Reporting
	必修
	
	4

	18
	B15020130 广告学概论
Introduction to Advertising
	学科基础课
required
	48
	2
	JOUR3450：编辑学
Editing
	必修
	
	3

	19
	B15061320写作基础B
Primary writing B
	专业基础课
required
	48
	3
	JOUR3530：专题写作
Feature Writing
	必修
	
	3

	20
	B15030800书刊编辑学
The edit study of book and periodical 
	专业课
required
	48
	3
	JOUR3590：杂志撰稿与编辑
Magazine Writing and Editing
	必修
	
	3

	21
	B15041400新闻伦理与法规
News ethics and regulations
	限选课（媒介文化）
Elective( media culture)
	48
	3
	JOUR4250：大众媒体法规
Mass Media Law
	必修
	
	3

	22
	B15041400新闻伦理与法规
News ethics and regulations
	限选课（媒介文化）
Elective( media culture)
	48
	3
	JOUR4850:大众传播伦理
Ethics and Mass Communication
	选修
	
	3

	23
	B15040210新闻采访与写作A
News gathering and writing A
	专业基础课
required
	64
	4
	JOUR4440：高级新闻报道
Advanced Reporting
	选修
	
	3

	24
	B15040210新闻采访与写作A
News gathering and writing A
	专业基础课
required
	64
	4
	JOUR2710:媒体写作
Media Writing
	选修
	
	3

	25
	B15032400全球媒体研究
Global media
	限选课（媒介文化）
Elective( media culture)
	48
	3
	JOUR4790：全球新闻及媒体研究
Global News and World Media Cultures
	选修
	
	3

	26
	B15032000摄影与摄像A
Photography and TV photography A
	限选课（数字出版）
Elective( digital publishing

)
	48
	3
	EMC2030：新闻视频制作
Visual Journalism Production
	选修
	
	3

	27
	B15032000摄影与摄像A
	限选课（数字出版）
	48
	3
	EMC2132:电视新闻概论
Introduction to Video Journalism
	选修
	
	3

	28
	B15051300摄影
Photography 
	任选课
elective
	48
	3
	EMC1050:数码摄影基础
Basic Digital Photography and Imaging
	必修
	
	3

	29
	B15051400实验动画
Experimental animation
	限选课（影视动画方向）
Elective ( movie animation)
	48
	3
	EMC1300:动画电影制作
Animation and the Illusion of Motion
	选修
	
	3

	30
	B15053700数字音乐合成
Digital music composition
	任选课
elective
	48
	3
	EMC3120:视觉、音响、动画
Sight, Sound, and Motion
	选修
	
	3

	31
	B15055900微电影创作
Short screen writing
	专业课
required
	48
	3
	EMC3131:影像创作概论
Introduction to Studio Video Production
	必修
	
	3

	32
	B15056600高级三维动画
Senior 3D animation
	任选课
elective
	48
	3
	EMC3300:数码动画概论
Introduction to Digital Animation
	必修
	
	3

	33
	B15052810后期特效A
After effect fusion A
	限选课（影视动画方向）
Elective( movie animation)
	48
	3
	EMC3320:数字合成入门
Introduction to Digital Compositing
	选修
	
	3

	34
	B15051020动画剧本创作B
Animation scenario creation B
	专业基础课
required
	32
	2
	EMC4020:高级剧本写作
Advanced Scriptwriting
	选修
	
	3

	35
	B15056201二维动画创作Ⅰ
2D animation creation Ⅰ
	限选课（影视动画方向）
Elective( movie animation)
	48
	3
	EMC4040动画Ⅱ
Motion Graphics II
	必修
	
	3

	36
	B15056202二维动画创作Ⅱ
animation creation Ⅱ
	限选课（影视动画方向）
Elective( movie animation)
	48
	3
	EMC4310动画进阶Ⅱ
Advanced Digital Animation II
	必修
	
	3

	37
	B15056000个人整合设计
Integrated design
	专业课
required
	32
	3
	EMC4400:动画研究Ⅰ
Animation Seminar I
	必修
	
	3

	38
	B15056600高级三维动画
Senior 3D animation
	任选课
elective
	48
	3
	EMC4410:动画研究Ⅱ
Animation Seminar II
	必修
	
	3

	39
	B1501500中外电影史
History of film
	学科基础课
required
	48
	3
	EMC4500:世界电影史
International Cinema
	选修
	
	3

	所在学院意见
	
	负责人：   （公章）
年   月   日
	教务处意见
	
	（公章）
年   月   日


注：①一般课程16学时计1个学分，实验及实践类课程32学时计1个学分。

②实际教学内容相似的课程可以进行匹配。

③本表一式两份，分别交学生所在学院、教务处备案。
④表格栏数不足可增加。

⑤对方学校的名称及课程名称需要中外文对照。
青岛科技大学本科交流生课程性质表
广告学advertising

	交流专业
Department
	广告学
advertising
	交流学校名称
university
	美国中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University

	学校名称
university
	美国中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University
	青岛科技大学
Qingdao University of Science and Technology

	课程
（组）一


	课程（组）名称
course
	JOUR4210大众传播与社会
Mass Communication and Society
	B15040310传播社会学A
Communication sociology

	
	课程
内容

描述


	大众传播的生产流程及理论，媒介对社会的影响，社会和文化背景中的媒介进化，职业道德。需进行理论、历史与调研的课外研习。

Theories of the process of mass communication, how media affect society, the evolution within a social and cultural context, ethical and social dimensions. Extensive reading in theory, history, and research. Media-content emphasis varies depending on instructor’s expertise
	大众传播的生产流程及基本理论，社会和文化背景中的媒介理论及职业道德。
Theories of the process of mass communication, theories of media in society and culture, the career ethics. 

	课程（组）二
 
	课程（组）名称
	JOUR3090：新闻报道
Reporting
	B15042000新闻理论与实务
Theory and practice of journalism

	
	课程
内容

描述

     
	新闻技能理论与实践，包括内容组织、叙事、评价、新闻写作及报道。已有基础的新闻系学生可使用多媒体进行技术训练，为高级新闻报道、写作和编辑课程打好基础。

Theory and practice of basic journalism skills, including content gathering, storytelling, evaluating, writing and processing of news. Three hours lecture and one two-hour laboratory where hands-on instruction acquaints journalism students with the technology and techniques used in multiplatform media convergence and establishes a base for more advanced reporting, writing, and editing courses。
	新闻技能理论与实践，包括内容组织、叙事、评价、新闻写作及报道。
Theory and practice of basic journalism skills, including content gathering, storytelling, evaluating, writing and processing of news.

	课程（组）三


	课程（组）名称
	JOUR4660：媒介研究科学方法论
Scientific Approaches to Media
	B15022500广告调查与效果评估
Evaluation and research of advertising

	
	课程
内容

描述

   
	定量调查方法的历史发展、理论与实践发展概述。大众传播领域中的科学评测方法及理论概述，包括心理评估与社会学评估，田野调查、内容分析、实验调查、观察法研究以及统计学分析。探索受众分析，媒体效果评测，信息监测，广告效果评测，政治传播，公众主张和新媒体技术。

Provides a critical overview of the historical, intellectual, and theoretical foundations of scientific inquiry with specific emphasis on quantitative research methods. Introduces major theories and methods of scientific inquiry in the field of communication including psychological and sociological perspectives, survey research, content analysis, experiments, observational research, and statistical analysis. Explores audience analysis, media effects, message testing, campaign evaluation, political communication, public opinion, and new media technologies
	大众传播领域中的科学评测方法及理论概述，包括心理评估与社会学评估，田野调查、内容分析、实验调查、观察法研究以及统计学分析。
Introduces major theories and methods of scientific inquiry in the field of communication including psychological and sociological perspectives, survey research, content analysis, experiments, observational research, and statistical analysis. Explores audience analysis, media effects, message testing, campaign evaluation, political communication, public opinion, and new media technologies

	课程（组）四


	课程（组）名称
	EMC2500：新媒体传播调研
Survey of New Media Communication
	B15040700广告媒体策划
Advertising media planning

	
	课程
内容

描述


	新媒体传播发展史及方法论，研究新媒体的文化性、社会性、伦理性、历史性以及法律实践

Developing systems and methods of new media message delivery. Explores cultural, social, ethical, historical, and legal challenges of new media
	比较全面地介绍广告媒体的基本原理和基础知识，总结广告媒体策划实践的经验和技巧，帮助学生树立现代广告意识。
Theories and primary information of advertising media, practice of ad planning.

	课程（组）五


	课程（组）名称
	EMC4430 大众媒体管理
Electronic Media Management
	B15021500广告经营管理
Advertising management and administration 

	
	课程
内容

描述

   
	对大众媒介中的热点问题进行分析，包括个体、内部控制系统、商业道德规范、社区关系、销售和推广。运用案例研究法。

An analysis of the problems involved in operating an electronic media facility including personnel, internal control systems, business ethics, community relations, sales, and promotion. Involves case study method.
	对大众媒介中的热点问题进行分析，包括个体、内部控制系统、商业道德规范、社区关系、销售和推广。运用案例研究法。

An analysis of the problems involved in operating an electronic media facility including personnel, internal control systems, business ethics, community relations, sales, and promotion. Involves case study method.

	课程（组）六


	课程（组）名称
	EMC4610：平面媒体的视觉传达
	B15011020平面广告设计B
Graphic advertising design

	
	课程
内容

描述

   
	提高视觉读写能力，学习视觉传统的基础知识，通过鉴赏出版物图片丰富鉴别力，内容也包括图片处理及拍摄。

Increases visual literacy; provides knowledge of our visual heritage, seeks to enrich the judgment of those responsible for making decisions about the use and display of photographs for publication. Also includes photographic processes and handling of pictures for publication among particular audiences.
	学习视觉传统的基础知识，通过鉴赏出版物图片丰富鉴别力，内容也包括图片处理及拍摄。
The primary knowledge of visual history, includes photograph processing.

	课程（组）七


	课程（组）名称
	EMC4250 大众传媒法规
Mass Media Law
	B13015600中外广告法规
Laws and Regulation of China and foreign Advertisement

	
	课程
内容

描述

   
	案例法研究信息流的法律保障及先知，着重研究广告、广播、有线电视和互联网领域的相关规定、隐私、诽谤内容的界定。

Examines legal guarantees and restrictions on the flow of information using the case study method. Focuses on libel, privacy, obscenity, and the special restrictions placed on advertising, broadcasting, cable television, and the Internet.
	研究广告、广播、有线电视和互联网领域的相关规定、隐私、诽谤内容的界定。
Examines legal guarantees and restrictions on the flow of information using the case study method.

	课程（组）八


	课程（组）名称
	JOUR4660：媒介研究科学方法论
Scientific Approaches to Media
	B15020300市场营销学
Marketing

	
	课程
内容

描述


	定量调查方法的历史发展、理论与实践发展概述。大众传播领域中的科学评测方法及理论概述，包括心理评估与社会学评估，田野调查、内容分析、实验调查、观察法研究以及统计学分析。探索受众分析，媒体效果评测，信息监测，广告效果评测，政治传播，公众主张和新媒体技术。

Provides a critical overview off the historical, intellectual, and  theoretical foundations of scientific inquiry with specific emphasis on quantitative research methods. Introduces major theories and methods of scientific inquiry in the field of communication including psychological and sociological perspectives, survey research, content analysis, experiments, observational research, and statistical analysis. Explores audience analysis, media effects, message testing, campaign evaluation, political communication, public opinion, and new media technologies.
	市场评测方法及理论概述，包括心理评估与社会学评估，田野调查、内容分析、实验调查、观察法研究以及统计学分析。探索受众分析，媒体效果评测，信息监测，广告效果评测，政治传播，公众主张和新媒体技术。
Provides a critical overview off the historical, intellectual, and  theoretical foundations of scientific inquiry with specific emphasis on quantitative research methods.

	课程（组）九


	课程（组）名称
	JOUR4780：媒体与市场
Media and Markets
	B15021110公关理论与实务 A
Theory and practice of public relations

	
	课程
内容

描述

   
	媒体受众研究方法概述。研究媒体的商业性与公共职能的关系，媒体市场的社会效益与伦理冲突。

Approaches to understanding media audiences. Examines tensions between the business and public functions of media, and social and ethical conflicts related to media marketing.
	研究媒体的商业性与公共职能的关系，媒体市场的社会效益与伦理冲突。
Approaches to understanding media audiences. Examines tensions between the business and public functions of media, and social and ethical conflicts related to media marketing.

	课程（组）十


	课程（组）名称
	EMC4660 大众媒介的科学研究方法论
Scientific Approaches to Media
	B15022500广告调查与效果评估
Evaluation and research of advertising

	
	课程
内容

描述

   
	定量调查方法的历史发展、理论与实践发展概述。大众传播领域中的科学评测方法及理论概述，包括心理评估与社会学评估，田野调查、内容分析、实验调查、观察法研究以及统计学分析。探索受众分析，媒体效果评测，信息监测，广告效果评测，政治传播，公众主张和新媒体技术。

Provides a critical overview off the historical, intellectual, and  theoretical foundations of scientific inquiry with specific emphasis on quantitative research methods. Introduces major theories and methods of scientific inquiry in the field of communication including psychological and sociological perspectives, survey research, content analysis, experiments, observational research, and statistical analysis. Explores audience analysis, media effects, message testing, campaign evaluation, political communication, public opinion, and new media technologies.
	分析现代广告调查、效果研究的内容及基本方法。着重强调了开展消费者调查对于广告策略的制定和所要达到的广告效果有着特别的重要意义。

Analysis on modern advertising research , evaluation methods. Emphasis on media strategy and consumerism.

	课程（组）十一


	课程（组）名称
	EMC1050：数码摄影基础
Basic Digital Photography and Imaging
	B15011400数字摄像
Digital photography 

	
	课程
内容

描述

   
	摄影的数码基础，摄影的原则、方法、理论与实践。重点介绍单反长焦数码相机。探索曝光、测光、聚焦、景深、焦距、基础调光、设计原理和构成。讨论数码相机抓拍原理。

Introduces digitally based still photography; principles, methods, theory, and practice for non-photography majors. Emphasis placed on the digital single lens reflex (D-SLR) camera. Explores exposure, metering, focus, depth of field, lenses, basic lighting, design elements, and composition. Basic principles of digital photographic capture discussed.
	摄影的数码基础，摄影的原则、方法、理论与实践。重点介绍单反长焦数码相机。探索曝光、测光、聚焦、景深、焦距、基础调光、设计原理和构成。
Introduces digitally based still photography; principles, methods, theory, and practice for non-photography majors. Emphasis placed on the digital single lens reflex (D-SLR) camera. Explores exposure, metering, focus, depth of field, lenses, basic lighting, design elements, and composition. Basic principles of digital photographic capture discussed.

	课程（组）十二


	课程（组）名称
	EMC3131：影像创作概论
Introduction to Studio Video Production
	B15073000主题创作
Theme creation

	
	课程
内容

描述


	多媒体影像制作的技巧与创意生产。通过理论授课和实验室实践掌握影像创作技巧，包括制作、导演、人员安排、空间陈设等。

Technical and creative elements of multi camera video production. Experience gained through lecture and lab assignments in producing, directing, crew positions, and studio layout。
	多媒体影像制作的技巧与创意生产。通过理论授课和实验室实践掌握影像创作技巧，包括制作、导演、人员安排、空间陈设等。

Technical and creative elements of multi camera video production. Experience gained through lecture and lab assignments in producing, directing, crew positions, and studio layout。

	课程（组）十三


	课程（组）名称
	EMC3320：数字合成入门
Introduction to Digital Compositing
	B15073100多媒体编辑软件实训
Muti-media editing software training

	
	课程
内容

描述

   
	电影、视频以及多媒体制作的数字合成历史、技术及应用。通过技术学习与实践过程训练合成技术。传统与现代合成的技术与美学的比较，录像带与DVD中的工业发展模式讨论。

History, techniques, and applications of compositing in the areas of film, video, and multimedia production. Broad survey of process and techniques involved with creating composites. Techniques and aesthetics incorporated into traditional methods of compositing for contrast and comparison. Frequent review and discussion of current work from industry will occur in the form of videotape and DVD presentations.
	电影、视频以及多媒体制作的数字合成历史、技术及应用。通过技术学习与实践过程训练合成技术。
History, techniques, and applications of compositing in the areas of film, video, and multimedia production. Broad survey of process and techniques involved with creating composites.

	课程（组）十四


	课程（组）名称
	EMC4020：高级剧本写作
Advanced Scriptwriting
	B15022600影视广告剧本创作
Television ads script writing

	
	课程
内容

描述   
	剧本写作指导、剧本人物创作，情节设置，当前剧情类电视节目制作。要求提供剧本原型，题目在给定范围内任选。

Scriptwriting guidelines, character development, plot design, and creation of storylines for contemporary television genre programs. Writing of original scripts conforming to the genre taught required. Topics will vary by offering.
	剧本写作指导、剧本人物创作，情节设置，当前剧情类电视节目制作。
Scriptwriting guidelines, character development, plot design, and creation of storylines for contemporary television genre programs.

	课程（组）十五


	课程（组）名称
	EMC3210：视觉媒体应用
New Media Video Applications
	B15072500短片创作
Short film creating

	
	课程
内容

描述

   
	网页、收集及其他媒体的视频制作。研究数字领域发展变化和相关社会文化影响。学生考核需提交有关上述内容的作品。

Digital video production for the Web, cell phones, and other new media venues. Explores transformations inherent in the digital domain and the associated social and cultural ramifications. Students will create digital productions that reflect these concepts.
	网页、收集及其他媒体的视频制作。研究数字领域发展变化和相关社会文化影响。
Digital video production for the Web, cell phones, and other new media venues. Explores transformations inherent in the digital domain and the associated social and cultural ramifications.

	所在专业教师意见


	专业负责人：

年  月   日



青岛科技大学本科交流生课程性质审查表
编辑出版学Editing
	交流专业
	编辑出版学
Editing
	交流学校名称
	美国中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University

	学校名称
	美国中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University
	青岛科技大学

	课程
（组）一


	课程（组）名称
	JOUR2710:媒体写作
Media Writing
	B15040210新闻采访与写作A
News gathering and writing A

	
	课程
内容

描述


	平面媒体及电子媒体写作理论与实践，包括多媒体写作技巧、风格和格式。

Theory and practice of writing for print and electronic media according to the techniques, styles, and formats of various media.
	通过课堂实验性教学，掌握新闻发现能力、价值判断能力、策划组织能力、资料收集能力、采访沟通能力、新闻表现能力，训练学生整合议题，深入事件重点，能从各方面看事情，进而培养学生独立思考与批判之能力。
Through lab teaching, focus on reporting development, evaluation , even planning, information gathering, public interviewing. Training student to think independently. 

	课程（组）二
 
	课程（组）名称
	JOUR3090： 新闻报道
Reporting
	B15040210新闻采访与写作A 

News gathering and writing A

	
	课程
内容

描述    
	新闻技能理论与实践，包括内容组织、叙事、评价、新闻写作及报道。每周三课时理论和两课时实验已有基础的新闻系学生可使用多媒体进行技术训练，为高级新闻报道、写作和编辑课程打好基础。

Theory and practice of basic journalism skills, including content gathering, storytelling, evaluating, writing and processing of news. Three hours lecture and one two-hour laboratory where hands-on instruction acquaints journalism students with the technology and techniques used in multiplatform media convergence and establishes a base for more advanced reporting, writing, and editing courses.
	通过课堂实验性教学，掌握新闻发现能力、价值判断能力、策划组织能力、资料收集能力、采访沟通能力、新闻表现能力，训练学生整合议题，深入事件重点，能从各方面看事情，进而培养学生独立思考与批判之能力。
Through lab teaching, focus on reporting development, evaluation , even planning, information gathering, public interviewing. Training student to think independently.

	课程（组）三


	课程（组）名称
	JOUR3450：编辑学
Editing
	B15020130 广告学概论
Introduction to Advertising

	
	课程
内容

描述

   
	广告文案理论与实践，包括文案编辑、语言修辞、平面广告、软广告、标题写作、图片编辑、说明性广告、以及页面设计。

Theory and practice in the art of copy editing, including editing, language skills, newspaper style, news judgment, headline writing, photo editing, cutline writing, and page design.
	准确理解广告学科的重要概念，如广告、广告策划、广告创意、广告媒体、广告效果等；理论联系实际，掌握广告调查、广告策划、广告效果测定与广告预算的基本原理和方法，培养学生进行广告案例分析、全面认识广告作品及解决实际问题的基本能力。
Understanding of advertising concepts, such as ads. Ad planning, creative, ad media etc., combining theories and practice , training case study, creating ads and market research. 

	课程（组）四


	课程（组）名称
	JOUR3530：专题写作
Feature Writing
	B15061320写作基础B
Primary writing B

	
	课程
内容

描述


	报刊故事写作理论与实践，课程考核以公开发表的文章或校报发表的文章为准。

Theory and practice of writing feature stories for newspapers and magazines. Assignments in writing for professional publications as well as the student newspaper.
	写作基础理论简介、基本能力训练和各类文体的写作要领及训练。课程教学的基本要求是注重理论联系实际，即理论知识的传授与写作现象的观照相结合；理论知识教学与写作实践相结合；课堂教学与课外活动相结合。突出重点文体的练习与写作。

	课程（组）五


	课程（组）名称
	JOUR3590：杂志撰稿与编辑
Magazine Writing and Editing
	B15030800书刊编辑学
The edit study of book and periodical

	
	课程
内容

描述   
	杂志类型与编辑技术，杂志撰稿练习

Types of magazines and editorial needs; practice in magazine article writing.
	通过本课程的学习，要求学生掌握书刊编辑的流程，了解书刊的发展历史和趋势，书刊的性质和功能。从理论层面认识书刊编辑的工作特点，并应该具备一定的选题策划、组稿、审稿、修改加工能力等，图片编辑和版式设计能力，一定的校对能力等，将编辑理论与实践有机结合起来

	课程（组）六
	课程（组）名称
	JOUR4250：大众媒体法规
Mass Media Law
	B15041400新闻伦理与法规
News ethics and regulations

	
	课程
内容

描述

   
	案例法研究信息流的法律保障及限制，着重研究广告、广播、有线电视和互联网领域的相关规定、隐私、诽谤及淫秽内容的界定。

Examination of legal guarantees and restrictions on the flow of information using the case study method. Focus on libel, privacy, obscenity, and the special restrictions placed on advertising, broadcasting, cable TV, and the Internet.
	案例法研究信息流的法律保障及限制，着重研究广告、广播、有线电视和互联网领域的相关规定、隐私、诽谤及淫秽内容的界定。

Examination of legal guarantees and restrictions on the flow of information using the case study method. Focus on libel, privacy, obscenity, and the special restrictions placed on advertising, broadcasting, cable TV, and the Internet.

	课程（组）七


	课程（组）名称
	JOUR4850:大众传播伦理
Ethics and Mass Communication
	B15041400新闻伦理与法规
News ethics and regulations

	
	课程
内容

描述

   
	媒体从业者的职业道德评测，学习当下职业伦理热点，以及大众传播中的文化和哲学意义挖掘。

Examination of ethical concerns of media practitioners illuminated by study of selected current ethical issues and an overview of the cultural and philosophical basis of socially responsive mass media.
	通过本课的学习，使学生掌握新闻的基本法律与法规，了解新闻伦理的内涵、新闻职业的道德原则与道德规范，并对新闻职业道德失范行为进行剖析，掌握德与法的基本知识，从而确立马克思主义新闻伦理道德观。
Through the study of this course, students master the news of the basic laws and regulations, to understand the content of news ethics, ethical principles of journalism and ethics, and professional ethics of journalistic conduct analysis, master the basic knowledge of ethics and law, and thus Establishing the Marxist Ethics of Journalistic Ethics.

	课程（组）八


	课程（组）名称
	JOUR4440：高级新闻报道
Advanced Reporting
	B15040210新闻采访与写作A
News gathering and writing A

	
	课程
内容

描述


	新闻报道中的进阶理论与实践，重点对政府事件和其他公共事务，包括解释性和调查性新闻事件报道技巧学习。

Advanced theory and practice in news reporting, emphasis on coverage of governmental affairs and other public affairs-related assignments, including an introduction to interpretive and investigative reporting techniques.
	通过课堂实验性教学，掌握新闻发现能力、价值判断能力、策划组织能力、资料收集能力、采访沟通能力、新闻表现能力，训练学生整合议题，深入事件重点，能从各方面看事情，进而培养学生独立思考与批判之能力。
Through lab teaching, focus on reporting development, evaluation , even planning, information gathering, public interviewing. Training student to think independently.

	课程（组）九


	课程（组）名称
	JOUR2710:媒体写作

Media Writing
	B15040210新闻采访与写作A 
News gathering and writing A

	
	课程
内容

描述

 
	平面媒体及电子媒体写作理论与实践，包括多媒体写作技巧、风格和格式。

Theory and practice of writing for print and electronic media according to the techniques, styles, and formats of various media.
	通过课堂实验性教学，掌握新闻发现能力、价值判断能力、策划组织能力、资料收集能力、采访沟通能力、新闻表现能力，训练学生整合议题，深入事件重点，能从各方面看事情，进而培养学生独立思考与批判之能力。
Through lab teaching, focus on reporting development, evaluation , even planning, information gathering, public interviewing. Training student to think independently.

	课程（组）十


	课程（组）名称
	JOUR4790：全球新闻及媒体研究
Global News and World Media Cultures
	B15032400全球媒体研究
Global media

	
	课程
内容

描述

   
	收集不同地区的国际新闻及与新闻报道有关的制度和观念，全球传媒集团及集团所有人，考察新闻播报与记者在新闻播报中的文化因子，对全球广告业和公关业发展的探讨。

Systems and philosophies associated with gathering international news and news coverage in different regions. Looks at global communication systems and ownership; examines how cultures shape news and the role of the individual in reporting news internationally. Includes discussion of development issues and role of global advertising and public relations.
	通过本课程的学习，让学生了解当前国际媒体发展的发展指标、发展历程、发展路径及战略途径、运营战略，并进一步掌握一流电视媒体的发展现状。
Through this course, students can understand the current international media development indicators, development process, development path and strategic approach, operational strategy, and further master the status of first-class television media.

	课程（组）十一


	课程（组）名称
	EMC2030：新闻视频制作
Visual Journalism Production
	B15032000摄影与摄像A
Photography and TV photography A

	
	课程
内容

描述

   
	通过完成新闻摄影工作、学生学会运用摄像机及摄影机拍摄，撰写新闻标题、说明及画外音，运用计算机软件编辑影像 与声音，了解如何获取视觉新闻的图文信息，可进行平面媒体及在线媒体的新闻制作。

Students shown how to gather information with words and pictures for the field of visual journalism by completing photojournalism assignments, producing images with still and video cameras, writing cutlines and voiceovers for images, producing images, using computer software to edit images and sound, and creating presentations for print and online media.
	通过学习，使学生掌握基本的画面语言、掌握摄像的技术和艺术方法，了解各种影视手段的表意特点，能够独立的摄制节目。
Students shown how to gather information with words and pictures for the field of visual journalism by completing photojournalism assignments, producing images with still and video cameras, writing cutlines and voiceovers for images, producing images, using computer software to edit images and sound, and creating presentations for print and online media.

	课程（组）十二


	课程（组）名称
	EMC2132:电视新闻概论
Introduction to Video Journalism
	B15032000摄影与摄像A
Photography and TV photography A

	
	课程
内容

描述


	电视新闻制作的制作技术、实用技巧、编排、拍摄、编辑以及新闻脚本创作。电子媒体新闻领域制作所需的新闻摄影、照明、音频及编辑。

Essential production techniques and applied technical skills necessary to arrange, shoot, edit, and produce a television news story in the field. All facets of electronic media news field production covered including camera work, lighting, audio, and editing.
	通过学习，使学生掌握基本的画面语言、掌握摄像的技术和艺术方法，了解各种影视手段的表意特点，能够独立的摄制节目。
Through the study, the students master the basic picture language, master the technical and artistic methods of video, to understand the various means of the Italian film features, independent filming programs.

	所在专业教师意见


	专业负责人：

                                     年  月   日


青岛科技大学本科交流生课程性质审查表
动画Animation
	交流专业
	动画
Animation
	交流学校名称
	美国中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University

	学校名称
	美国中田纳西州立大学

Middle Tennessee State University
	青岛科技大学

	课程
（组）一


	课程（组）名称
	EMC1050:数码摄影基础
Basic Digital Photography and Imaging
	B15051300摄影
Photography

	
	课程
内容

描述


	摄影的数码基础，摄影的原则、方法、理论与实践。重点介绍单反长焦数码相机。探索曝光、测光、聚焦、景深、焦距、基础调光、设计原理和构成。讨论数码相机抓拍原理。

Introduces digitally based still photography; principles, methods, theory, and practice for non-photography majors. Emphasis placed on the digital single lens reflex (D-SLR) camera. Explores exposure, metering, focus, depth of field, lenses, basic lighting, design elements, and composition. Basic principles of digital photographic capture discussed.
	通过学习，使学生掌握基本的画面语言、掌握摄像的技术和艺术方法，了解各种影视手段的表意特点，能够独立的摄制节目。
Through the study, the students master the basic picture language, master the technical and artistic methods of video, to understand the various means of the Italian film features, independent filming programs.

	课程（组）二
 
	课程（组）名称
	EMC1300:动画电影制作
Animation and the Illusion of Motion
	B15051400实验动画
Experimental animation

	
	课程
内容

描述

     
	动画史及动画制作概论，动画片制作流程，主题涵盖历史、脚本、线性剪辑、2D技术、定格动画。

Introduces traditional techniques and history of animation. Explores production from planning to execution. Topics include history, story, storyboarding, timing, 2D animation techniques, and stop-motion animation techniques.
	动画片制作流程，主题涵盖历史、脚本、线性剪辑、2D技术、定格动画
Explores production from planning to execution. Topics include history, story, storyboarding, timing, 2D animation techniques, and stop-motion animation techniques.

	课程（组）三


	课程（组）名称
	EMC3120:视觉、音响、动画
Sight, Sound, and Motion
	B15053700数字音乐合成
Digital music composition

	
	课程
内容

描述

   
	学习电子媒体产业的基础知识与技术。通过视听设备了解概念化创意，写作要素分析，创作实践。

Production elements and technology of the electronic media industry. Creative conceptualizations; elements of composition, the production process included. Basic visual and aural technology demonstrated.
	通过视听设备了解概念化创意，写作要素分析，创作实践。
Production elements and technology of the electronic media industry. Creative conceptualizations; elements of composition, the production process included. Basic visual and aural technology demonstrated.

	课程（组）四


	课程（组）名称
	EMC3131:影像创作概论
Introduction to Studio Video Production
	B15055900微电影创作
Short screen writing

	
	课程
内容

描述


	多媒体影像制作的技巧与创意生产。通过理论授课和实验室实践掌握影像创作技巧，包括制作、导演、人员安排、空间陈设等。

Technical and creative elements of multi camera video production. Experience gained through lecture and lab assignments in producing, directing, crew positions, and studio layout.
	通过理论授课和实验室实践掌握影像创作技巧，包括制作、导演、人员安排、空间陈设等
Technical and creative elements of multi camera video production. Experience gained through lecture and lab assignments in producing, directing, crew positions, and studio layout.

	课程（组）五


	课程（组）名称
	EMC3300:数码动画概论
Introduction to Digital Animation
	B15056600高级三维动画
Senior 3D animation

	
	课程
内容

描述

   
	2D和3D 动画制作。重点学习动画美学、技术在建模、照明、附材质属性、3D动画模型演示上的作用影响，学习3D动画设计与制作。掌握3D动画技术、动画创作调研、附材质属性、动画传统美学对比。

Two- and three-dimensional computer data and animation. Emphasis on the aesthetics and techniques for building, lighting, assigning surface attributes, and rendering of three-dimensional models to be used in designing and producing three-dimensional computer-generated animations. Includes a broad survey of the process and techniques involved with creating electronic media quality three-dimensional animations and techniques and aesthetics incorporated into traditional methods of animations for contrast and comparison.
	重点学习动画美学、技术在建模、照明、附材质属性、3D动画模型演示上的作用影响，学习3D动画设计与制作。掌握3D动画技术、动画创作调研、附材质属性、动画传统美学对比。
Two- and three-dimensional computer data and animation. Emphasis on the aesthetics and techniques for building, lighting, assigning surface attributes, and rendering of three-dimensional models to be used in designing and producing three-dimensional computer-generated animations. Includes a broad survey of the process and techniques involved with creating electronic media quality three-dimensional animations and techniques and aesthetics incorporated into traditional methods of animations for contrast and comparison.

	课程（组）六


	课程（组）名称
	EMC3320:数字合成入门
Introduction to Digital Compositing
	B15052810后期特效A
After effect fusion A

	
	课程
内容

描述

   
	电影、视频以及多媒体制作的数字合成历史、技术及应用。通过技术学习与实践过程训练合成技术。传统与现代合成的技术与美学的比较，录像带与DVD中的工业发展模式讨论。

History, techniques, and applications of compositing in the areas of film, video, and multimedia production. Broad survey of process and techniques involved with creating composites. Techniques and aesthetics incorporated into traditional methods of compositing for contrast and comparison. Frequent review and discussion of current work from industry will occur in the form of videotape and DVD presentations
	电影、视频以及多媒体制作的数字合成历史、技术及应用。通过技术学习与实践过程训练合成技术。传统与现代合成的技术与美学的比较，录像带与DVD中的工业发展模式讨论。
History, techniques, and applications of compositing in the areas of film, video, and multimedia production. Broad survey of process and techniques involved with creating composites. Techniques and aesthetics incorporated into traditional methods of compositing for contrast and comparison. Frequent review and discussion of current work from industry will occur in the form of videotape and DVD presentations

	课程（组）七


	课程（组）名称
	EMC4020:高级剧本写作
Advanced Scriptwriting
	B15051020动画剧本创作B
Animation scenario creation B

	
	课程
内容

描述

   
	剧本写作指导、剧本人物创作，情节设置，当前剧情类电视节目制作。要求提供剧本原型，题目在给定范围内任选

Scriptwriting guidelines, character development, plot design, and creation of storylines for contemporary television genre programs. Writing of original scripts conforming to the genre taught required. Topics will vary by offering.
	剧本写作指导、剧本人物创作，情节设置，当前剧情类电视节目制作。
Scriptwriting guidelines, character development, plot design, and creation of storylines for contemporary television genre programs. Writing of original scripts conforming to the genre taught required.

	课程（组）八


	课程（组）名称
	EMC4040动画Ⅱ

Motion Graphics II
	B15056201二维动画创作Ⅰ
2D animation creation Ⅰ

	
	课程
内容

描述


	学习电视动画与网络动画的制作。学习言论自由和媒介多样性特点。

Advanced principles and processes of designing non-moving graphics as well as motion graphics for video production, broadcast television, and the Internet. Emphasizes freedom of expression while respecting diversity of media audiences.
	让学生掌握Flash二维动画设计与制作的基本原理、基本方法和基本技能，培养和提高学生利用计算机进行二维动画设计制作和数字媒体设计制作的能力。

Let the students master the basic principles, basic methods and basic skills of Flash 2D animation design and production, and cultivate and improve students' ability to make 2D animation design and digital media design by computer.

	课程（组）九


	课程（组）名称
	EMC4310动画进阶Ⅱ

Advanced Digital Animation II
	B15056202二维动画创作Ⅱ
animation creation Ⅱ

	
	课程
内容

描述

   
	继续提高3D动画制作技术。对电视动画、广告动画、游戏、娱乐性动画有更高的艺术创作力和制作技术。对动画角色设计创作有进一步提高。

Continuation of the development of three-dimensional computer data and animation. Further understanding of the aesthetics and techniques for visually communicating information for television, advertising, film, video games, visualization, and other entertainment. Serves as preparation for the required senior capstone courses and offers greater understanding of complete character animation production, principles, and foundation.
	让学生掌握Flash二维动画设计与制作的基本原理、基本方法和基本技能，培养和提高学生利用计算机进行二维动画设计制作和数字媒体设计制作的能力。

Let the students master the basic principles, basic methods and basic skills of Flash 2D animation design and production, and cultivate and improve students' ability to make 2D animation design and digital media design by computer

	课程（组）十


	课程（组）名称
	EMC4400:动画研究Ⅰ

Animation Seminar I
	B15056000个人整合设计
Integrated design

	
	课程
内容

描述

   
	动画专业学生的高级课程。学生将在课程中完成原始动画短片的创作，尤其是学习剧本创作，同时进行职业规划与自我提升设计。

Students will create an original short animated film from preproduction to production. Heavy emphasis placed on story. Instruction on career planning and self-promotion also covered.
	学生将在课程中完成原始动画短片的创作，尤其是学习剧本创作，同时进行职业规划与自我提升设计。
Students will be in the course of the completion of the original animated short film creation, especially learning script creation, while career planning and self-improvement design.

	课程（组）十一


	课程（组）名称
	EMC4410:动画研究Ⅱ

Animation Seminar II
	B15056600高级三维动画
Senior 3D animation

	
	课程
内容

描述

   
	学生完成动画短片制作。课程结束，学生需向世界各大动画电影节提交作品。提交个人职业发展及提升计划报告

Students continue work on original short animated film and see it through to completion. At the end of the course, students submit completed films to various film and animation festivals around the world. Additional instruction on career planning and self-promotion covered.
	重点学习动画美学、技术在建模、照明、附材质属性、3D动画模型演示上的作用影响，学习3D动画设计与制作。掌握3D动画技术、动画创作调研、附材质属性、动画传统美学对比。

Focus on learning animation aesthetics, technology in modeling, lighting, material properties, 3D animation model presentation on the role of learning, 3D animation design and production. Master 3D animation technology, animation research, with material properties, animation, traditional aesthetics contrast.

	课程（组）十二


	课程（组）名称
	EMC4500:世界电影史
International Cinema
	B1501500中外电影史
History of film

	
	课程
内容

描述


	电影制作的文化分析与历史发展。了解外国电影对美国主流市场的模仿和由此带来的挑战。

Explores how culture and the contours of history influence filmmaking. Illustrates how foreign filmmakers both emulate and challenge mainstream U.S. fare.
	了解中外电影发展的历史脉络，
对各个历史阶段电影的发展状况，生长的时代背景、具备的艺术特征以及重要人物和经典作品有初步理解和评析。

Understand the history of Chinese and foreign film development context.It has a preliminary understanding and analysis of the development status, the background of the growth, the artistic features, the important characters and the classic works in each historical stage

	所在专业教师意见


	专业负责人：

                                     年  月   日


